
Protokół Nr IV/2024 
sesji Rady Gminy Bądkowo 

z dnia 13 sierpnia 2024 roku 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. - Przyjęcie Protokołu z III sesji. 

4. - Informacja z działalności Wójta Gminy Bądkowo w okresie między sesjami. 

5. - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Bądkowo na rok 2024: 

a) przedstawienie projektu uchwały — wystąpienie Wójta, 
b) dyskusja, 
c) podjęcie uchwały. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt oraz maksymalnej opłaty 

za wyżywienie dziecka w Klubie Dziecięcym „Chatka Puchatka” w Bądkowie: 

a) przedstawienie projektu uchwały — wystąpienie Wójta, 
b) dyskusja, 
c) podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXII/185/2018 Rady Gminy Bądkowo z dnia 
16 października 2018 roku w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca 
roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w publicznym przedszkolu 

i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Bądkowo: 

a) przedstawienie projektu uchwały — wystąpienie Wójta, 

b) dyskusja, 
c) podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich Gminy Bąd- 
kowo: 

a) przedstawienie projektu uchwały — wystąpienie Wójta, 

b) dyskusja, 
c) podjęcie uchwały. 

9. Wolne wnioski i zapytania. 

10. Zakończenie obrad. 

Zestawienie podjętych uchwał: 

e Uchwała nr IV/16/2024 Rady Gminy Bądkowo z dnia 13 sierpnia 2024 r. w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej Gminy Bądkowo na rok 2024.



« Uchwała nr [V/17/2024 Rady Gminy Bądkowo z dnia 13 sierpnia 2024 r. w sprawie 
ustalenia wysokości opłat za pobyt oraz maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w 
Klubie Dziecięcym „Chatka Puchatka” w Bądkowie. 

« Uchwała nr IV/18/2024 Rady Gminy Bądkowo z dnia 13 sierpnia 2024 r. zmieniająca 
uchwalę nr XXXII/185/2018 Rady Gminy Bądkowo z dnia 16 października 2018 roku 

w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 
uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku ka- 

lendarzowym, w którym kończą 6 lat w publicznym przedszkolu i oddziałach przed- 
szkolnych w publicznych szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym 
jest Gmina Bądkowo. 

«. Uchwała nr IV/19/2024 Rady Gminy Bądkowo z dnia 13 sierpnia 2024 r. w sprawie 

zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich gminy Bądkowo. 

Rozpoczęcie obrad IV sesji Rady Gminy Bądkowo nastąpiło o godzinie 97. 

. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń otworzył obrady IV sesji Rady 
Gminy Bądkowo. Powitał Państwa Radnych, Pana Wójta wraz z pracownikami urzędu, Panie 

i Panów Sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych oraz zaproszonych gości. 
Poinformował, że zgodnie z obowiązującymi przepisami sesja jest transmitowana, a jej 

nagranie zostanie umieszczone na stronie Biuletynu Informacji Publicznej. Następnie 

przystąpił do stwierdzenia prawomocności obrad informując, że ustawowy skład Rady Gminy 
wynosi 15 radnych, skład Rady Gminy wynosi obecnie 14 radnych. Według listy obecności 

na moment otwarcia sesji uczestniczy w niej 14 radnych. Stwierdził więc, że sesja dysponuje 

wymaganym quorum, co oznacza, że Rada Gminy może obradować i podejmować uchwały, 
ponieważ jej obrady są prawomocne. 

„.. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń przystąpił do procedowania punktu 2 
— przyjęcie porządku obrad i powiedział, że porządek obrad Państwo Radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem o sesji. Następnie wniósł o uzupełnienie porządku 

obrad przesłanego wraz z zawiadomieniem o dodanie dwóch punktów które brzmią 

następująco: Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy oraz Informacja z działalności wójta 
gminy Bądkowo w okresie między sesjami. Przedmiotowy wniosek poddał pod głosowanie. 

Przebieg głosowania: 

ZA: Roman Ciesielski, Piotr Grzegórski, Jarosław Kapuściński, Piotr Kobusiński, Radosław 
Madajczyk, Mariusz Możdżeń, Henryk Pasiński, Mirosława Pawlak, Tomasz Pietrzak, 
Tadeusz Piotrowski, Robert Skowroński, Paweł Suchara, Ryszard Suchara, Ryszard 

 



Wiśniewski 

PRZECIW: brak głosów 

WSTRZYMUJE SIĘ: brak głosów 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń stwierdził, że Rada postanowiła o 

rozszerzeniu porządku obrad o przedmiotowe punkty. W związku z powyższym punkty, które 

zostały wprowadzone do porządku zaproponował umieścić w punkcie trzecim oraz czwartym 
i tym samym zakończyć obrady w punkcie dziesiątym. Cały porządek obrad poddał pod 
głosowanie. 

Przebieg głosowania: 
ZA: Roman Ciesielski, Piotr Grzegórski, Jarosław Kapuściński, Piotr Kobusiński, Radosław 

Madajczyk, Mariusz Możdżeń, Henryk Pasiński, Mirosława Pawlak, Tomasz Pietrzak, 
Tadeusz Piotrowski, Robert Skowroński, Paweł Suchara, Ryszard Suchara, Ryszard 
Wiśniewski 

PRZECIW: brak głosów 
WSTRZYMUJE SIĘ: brak głosów 

  

.. PRZYJĘCIE PROTOKOŁU Z III SESJI. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń przystąpił do procedowania punktu 3 

- przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy Bądkowo, która miała miejsce w dniu 
20 czerwca 2024 roku. Zgodnie z $ 27 ust. 2 statutu gminy Bądkowo porządek sesji obejmuje 

przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. Poinformował iż protokół z III Sesji był dostępny do 
wglądu w Urzędzie Gminy, a także został opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej i 

Radni mogli się z nim zapoznać. Powiedział również że zgodnie z $ 49 statutu, Radni mogą 
zgłaszać wnioski w sprawie zmiany lub uzupełnienia protokołu podczas sesji, na której 
przyjmowany jest protokół. Przewodniczący zapytał, czy ktoś z Radnych zgłasza uwagi do 
protokołu z III Sesji Rady Gminy. 
Żadnych uwag nie było w związku z tym Przewodniczący wniósł o przyjęcie protokołu z III 

sesji bez czytania. Przedmiotowy wniosek poddał pod głosowanie. 

Przebieg głosowania: 
ZA: Roman Ciesielski, Piotr Grzegórski, Jarosław Kapuściński, Piotr Kobusiński, Radosław 

Madajczyk, Mariusz Możdżeń, Henryk Pasiński, Mirosława Pawlak, Tomasz Pietrzak, 

Tadeusz Piotrowski, Robert Skowroński, Paweł Suchara, Ryszard Suchara, Ryszard 

Wiśniewski 

PRZECIW: brak głosów 
WSTRZYMUJE SIĘ: brak głosów 

  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła 
protokół III sesji.



4. INFORMACJA Z DZIAŁALNOŚCI WÓJTA GMINY BĄDKOWO W OKRESIE 
MIĘDZY SESJAMI 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń przystąpił do procedowania punktu 4 
— Informacja z działalności Wójta Gminy Bądkowo w okresie między sesjami i poprosił Pana 
Wójta o wystąpienie i przestawienie informacji z działań podejmowanych między III a IV 
sesją Rady Gminy. 

Wójt Gminy Pan Paweł Kotowski powiedział, że zgodnie z $ 27 ust. 2 statutu gminy 
Bądkowo porządek obrad sesji zawiera sprawozdanie z działalności Wójta w okresie 
międzysesyjnym, w tym wykonanie uchwał. W związku z powyższym przedstawił 
sprawozdanie z działań między III a IV sesją. Na koniec dodał że jeśli ktoś ma pytania to 
będzie starał się na nie odpowiedzieć. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń otworzył dyskusję do sprawozdania 
przedstawionego przez Wójta Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Roman Ciesielski zapytał Wójta jaka ilość lamp solarnych 
została zakupiona za 38 000 zł. 

Wójt Gminy Pan Paweł Kotowski odpowiedział że są to 4 sztuki. 

Radny Gminy Pan Piotr Kobusiński przypomniał że na II sesji w maju zwracał się do Pana 
Wójta o uzupełnienie poboczy na drodze Jaranowo Toporzyszczewo, uzyskał wówczas 
zapewnienie że zostanie to spełnione w czerwcu i tak też powiedział mieszkańcom. 

Wójt Gminy Pan Paweł Kotowski odpowiada że będzie to zrobione ale potrzebna jest tam 
równiarka aby utwardzić teren bo samo wysypanie kamienia by dużo nie dało 

Radny Gminy Pan Piotr Kobusiński zgodził się z tym że może być równiarka żeby zrobić 
to fachowo, ale w największe ubytki wystarczy przyczepka lub dwie kamienia i asfalt już nie 
będzie się obrywał i nie będzie zagrożenia wypadku. Dodał że na dalszą metę oczywiście 
można zrobić to w sposób bardziej fachowy, ale na chwilę obecną dwie może trzy przyczepki 
kamienia wystarczy. 

Wójt Gminy Pan Paweł Kotowski powiedział że wie o tym ale lepiej byłoby to najpierw 
utwardzić, bo jest okres żniw przez co jeżdżą ciągniki i duże maszyny a kamień rozchodzi się 
na boki.



Radny Gminy Pan Piotr Kobusiński odpowiedział, że rozumie ale jeśli jest przysłowiowa 

dziura na pół metra i ją się zasypie w tej chwili to w jakiś sposób będzie to załatwione. 

Wójt Gminy Pan Paweł Kotowski odparł, że po części będzie to załatwione. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń zapytał czy ktoś ma jeszcze jakieś 

pytania do Pana Wójta. Zważywszy na brak pytań i wyczerpanie tematu podziękował 

Wójtowi i zamknął dyskusję. 

„ PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIANY UCHWAŁY BUDŻETOWEJ 

GMINY BĄDKOWO NA ROK 2024. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń przystąpił do procedowania punktu 5 

- Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Bądkowo na rok 2024 1 
poprosił o wystąpienie i omówienie zmian w budżecie Gminy na rok 2024 Panią Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Pani Aleksandra Hofman powiedziała że w uchwale budżetowej na rok 

2024 proponuje się wprowadzić następujące zmiany: Dochody budżetowe proponuje się 
zmniejszyć o kwotę 1 856 913,19 zł w tym dochody bieżące proponuje się zwiększyć o kwotę 

83 565 zł, w tym administracja pubłiczna zmniejszenie o 5 000 zł, dochody od osób 
prawnych, od osób fizycznych i innych jednostek nieposiadających osobowości prawnej 

proponuje się zwiększyć o kwotę 78 565 zł. Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 
proponuje się zwiększyć o kwotę 10 000 zł, dochody majątkowe zmniejsza się o kwotę 

1 940 478,19 zł w tym transport i łączność o 51 429 zł, oświata i wychowanie o kwotę 
46 652,87 zł , rodzina - tutaj jest finansowany klub dziecięcy tym dziale zmniejszenie o kwotę 

167 774,78 zł, kultura i ochrona dziedzictwa Narodowego zmniejsza się o 1 674 621,54 zł. W 

ramach klasyfikacji budżetowej pełnej szczegółowości zmniejszenia polegają na zmniejszeniu 
dotacji celowej z tytułu pomocy finansowej udzielanej między jednostkami samorządu 
terytorialnego na dofinansowanie zadań własnych gminy, zmniejszenie o kwotę 51 429 zł, 

zmniejszenie wynika z tytułu już po przeprowadzonym przetargu na przebudowę drogi 

gminnej Bądkowo-Wysocin. Wartość oferty jest to kwota 697 142,84 zł środki z budżetu 

województwa Kujawsko-Pomorskiego pochodzące z tytułu wyłączeń gruntów z produkcji 
rolnej, są dofinansowywane w wysokości 50% wartości zadania. W tym przypadku będzie to 

kwota 348 571 zł rozliczenia z tytułu VAT w działe administracja publiczna zmniejsza się o 
kwotę 5 000 zł dochody z tytułu podatku od środków transportowych. Proponuje się z niej 
zwiększyć o kwotę 1 414 zł podatek rolny od osób fizycznych o kwotę 12 151 zł, wpływy z 

tytułu podatku od czynności cywiłnoprawnych o kwotę 65 000 zł. Odbył się przetarg na 

budowę placu zabaw kwota promesy jaką otrzymaliśmy na realizację tego zadania wynosiła 

2 579 000 zł w wyniku przeprowadzonego zadania są mniejsze, niż planowaliśmy. W 
związku z tym proponuje się zmniejszenia w dziale oświata środki otrzymane rządowego 

funduszu Polski ład zmniejszenie o kwotę 46 652,87 zł system opieki nad dziećmi w wieku 
do trzech lat. Środki otrzymane rządowego funduszu Polski ład proponuje się zmniejszyć o 

kwotę 167 774,78 zł gospodarka komunalna i ochrona środowiska. Wpływy z tytułu kar i 
odszkodowań wynikających z umów proponuje się o zwiększenie o 10 000 zł środki 

otrzymane na domy kultury, o środki i świetlice i kluby. Z rządowego funduszu Polski ład 
proponuje się o zmniejszenie kwoty o 1 674 621,54 zł wydatki również proponuje się o 

zmniejszenie o kwotę 1 856 913,19 zł, w tym wydatki bieżące zwiększenie o kwotę 
148 736 zł, w tym oświata i wychowanie 112 736 zł, gospodarka komunalna i ochrona



środowiska 26 000 zł, kulturę i ochrona dziedzictwa Narodowego 7 000 zł, kultura fizyczna 3 
000 zł wydatki majątkowe proponuje się zmniejszyć o kwotę 2 005 649,19 zł, w tym oświata i 

wychowanie 37 752,87 zł, kluby dziecięce o kwotę 163 274,78 zł, kultura i ochrona 
dziedzictwa Narodowego o kwotę 1 804 621,54 zł pełnej szczegółowości wg klasyfikacji 
budżetowej w dziale oświata i wychowanie. Łącznie planuje się zwiększenie o kwotę 
74 983,13 zł. W tym szkoły podstawowe zmniejszenie o kwotę 23 287,87 zł, wynagrodzenie 
dla nauczycieli w szkole podstawowej proponuje się zwiększenie o kwotę 14 465 zł, wydatki 
inwestycyjne własne o 8 900 zł wydatki poniesione ze środków rządowego funduszu Polski 
Ład zmniejszenie o kwotę 46 652,87 zł, oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych 
proponuje się o zwiększenie o kwotę 16 000 zł, w tym są to środki przeznaczone na pokrycie 
kosztów związanych z uczęszczaniem do oddziałów przedszkolnych dzieci z terenu gminy 
Bądkowo do placówek na terenie innych gmin. W przedszkolu zwiększenie o 45 000 zł. 

Również ta sama sytuacja co poprzednio zwiększenie środków dla dzieci, które uczęszczają 
do przedszkoli na terenie innych gmin, a są to dzieci z gminy Bądkowo, inne formy 

wychowania przedszkolnego zwiększenie o kwotę 6 000 zł. Realizacja zadań wymagających 
ze stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci i młodzieży w szkołach 
podstawowych, zwiększenie na wynagrodzenia osobowe nauczycieli o kwotę 31 271 zł, 
system opieki nad dziećmi w wieku do lat trzech łącznie zmniejszenie 163 274, 78 zł, w tym 
wydatki inwestycyjne własne zwiększenie o kwotę 4 500 zł, wydatki poniesione ze środków 
rządowego funduszu Polski Ład zmniejszenie o kwotę 167 774,78 zł. Gospodarka ściekowa i 
ochrona wód zwiększenie o kwotę 26 000 zł, w tym zakup materiałów wyposażenia 5 000 zł, 

zakup usług remontowych 15 000 zł, zakup usług obejmujących wykonanie ekspertyz, analiz 
i opinii zwiększenie o kwotę 6 000 zł. Kultura i ochrona dziedzictwa Narodowego łącznie 
zmniejszenie o kwotę 1 797 621,54 zł, w tym domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby. 
Dotacja podmiotowa dla samorządowej instytucji kultury dla GOPS zwiększenie o kwotę 7 
000 zł, wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych ze środków własnych z gminy 
zmniejszenie o kwotę 325 000 zł, wydatki poniesione ze środków rządowego funduszu Polski 
Ład zmniejszenie o 1 674 621,54 zł. Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami, wydatki 
inwestycyjne dotyczące obiektów zabytkowy będących w użytkowaniu jednostek 
budżetowych zwiększenie o kwotę 195 000 zł, w tym dziale są to środki zabezpieczenie na 
przebudowę parku w miejscowości Bądkowo. Kultura fizyczna łącznie zwiększenie o kwotę 3 
000 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów i wyposażenia. 
Pani Skarbnik dodała że tak jak już przedstawiła wcześniej, wydatki inwestycyjne własne jak 

również ze środków rządowego funduszu Polski Ład są zmniejszone o kwotę 2 005 649,19 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń podziękował za wystąpienie Pani 
Skarbnik a następnie zarządził dyskusje i zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos. 

Radny Gminy Bądkowo Pan Ryszard Wiśniewski odniósł się do zwiększenia kwoty na 

remontu parku w Bądkowie i zapytał czy jeżeli pojawią się kłopoty przy remoncie parku w 

Łowiczku a słyszał że takowe już się pojawiają i jeśli tej kwoty również braknie to co wtedy? 
Co na to powie Wysoka Rada? Czy przychyli się wówczas do tego aby zwiększyć kwotę na 

remont parku w Łowiczku? Powiedział że na chwilę obecną jeszcze nie ma przetargu i nie 
wiadomo jakiej kwoty będzie brakować ale byłoby solidarnie jeżeli będzie zwiększona kwota 
na park w Bądkowie to w Łowiczku również jeśli będzie taka potrzeba. 

Skarbnik Gminy Pani Aleksandra Hofman potwierdziła, że jeśli chodzi o park w 

Łowiczku to faktycznie występują pewne komplikacje. Wyjaśniła że Bank Gospodarstwa



Krajowego nie zaakceptował propozycji, żeby nie było w parku lamp i wszystko jest w tej 

chwili na etapie uzgadniania, a jeżeli chodzi o zwiększenie jeśli taka potrzeba wystąpi, to już 
będzie wtedy decyzja Państwa Radnych. Dodała że trudno powiedzieć, czy wystąpią jeszcze 

jakieś inne wolne środki czy może wtedy Radni zdecydują o zwiększeniu posiadanej pożyczki 
lub kredytu przez gminę, ale taka decyzja leży po stronie Państwa Radnych. 

Radny Gminy Bądkowo Pan Ryszard Wiśniewski powiedział że kwota na remont parku w 
Bądkowie wynosiła pół miliona złotych a na park w Łowiczku tylko 150 000 zł. 

Skarbnik Gminy Pani Aleksandra Hofman odpowiedziała że zakres prac jest 
nieporównywalny i wielkość parku też jest inna a gmina wnioskowała o kwotę 150 000 zł i 

taką też otrzymała. Dodała iż należy mieć na uwadze to, że promesa jest ważna do 7 
października. 

Radny Gminy Bądkowo Pan Ryszard Wiśniewski zwrócił uwagę, że jeśli pojawiły się 
pieniądze na parki to należy te pieniądze wykorzystać. Powiedział że na terenie Gminy są trzy 

parki, choć w tej chwili jeden z nich nie jest brany pod uwagę i czeka na nowe rozdanie a 
teraz trzeba wykorzystać szansę i podzielić pieniądze w miarę możliwości po równo, wobec 

tego dołożyć na jeden park, jak i na drugi jeśli pojawią się kłopoty. 

Skarbnik Gminy Pani Aleksandra Hofman odparła aby być dobrej myśli. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń zapytał czy są jeszcze jakieś pytania 
do Pani Skarbnik lub do Pana Wójta. 

Radny Gminy Pan Piotr Kobusiński powrócił do tematu parku i powiedział że tutaj 
wychodzi sprawa podziału środków na gminy, bo gdyby to było z funduszu czy środków 

przeznaczonych w formie subwencji, to wtedy można by było decydować na co chcemy. A w 
tej sytuacji przeznaczone jest 500 000 zł na rewitalizację parku i podniesione o 200 000 zł. 

Dodał że z bólem serca zagłosuje za tą zmianą ale 700 000 zł na ten park to wydaję się być 
kosmiczna cena i gdyby to było tak że sami rządzimy a nie że jak nie zagłosuje to przepadnie 

te 500 000 zł. W takim wypadku stoimy pod ścianą i gdyby właśnie ten podział środków był 
w formie subwencji, nie konkursów tak jak to było może dotychczas wtedy byłoby inaczej. 

Następnie zapytał czy w budżecie jest zwiększenie na budowę drogi ulicy Słowackiego w 

Bądkowie 

Skarbnik Gminy Pani Aleksandra Hofman odpowiedziała, że w tym projekcie uchwały nie 
ma żadnych zmian mówiących o zwiększeniu środków na przebudowę ulicy Słowackiego w 

związku z tym, że szereg prac jest wykonywanych w ramach środków własnych więc nie 

dokonuje się żadnych zmian, gdyż na chwilę obecną nie wiadomo ile trylinki uda się 

własnymi siłami zdjąć i jakie pozostaną koszty. Skarbnik dodała że wykonawca po rozmowie, 

która w sumie trwała powyżej 3 godzin mówił, że na pewno będzie to kwota 84 000 zł brutto



którą będzie trzeba zwiększyć w związku z tym, że musi być podłoże aby móc położyć asfalt 
odpowiedniej jakości. 

Wójt Gminy Pan Paweł Kotowski dodał, że kwota za rozebranie trylinki i wywóz to 
205 000 zł a w tej chwili jest to robione w zakresie własnym. Pan Wójt podziękował również 

strażakom z Łówkowice i Żabieńca którzy pomagali w rozbieraniu i zabraniu trylinki z której 

zrobią podjazdy do remiz, dzięki czemu koszty przebudowy ulicy Słowackiego będą niższe o 
około 120 000 zł a remizy zyskają podjazdy. Dodał że sam również działał ze strażakami przy 

rozbiórce trylinki i na obecną chwilę mają przerwę w związku z kolejnym etapem prac ale jest 

dobrej myśli i ma nadzieję że całość uda się rozebrać we własnym zakresie. 

Radny Gminy Pan Piotr Kobusiński odparł, że rozumie i że pyta dłatego, gdyż w 
przestrzeni publicznej pojawiała się już kwota 200 000 zł. za rozbiórkę. 

Wójt Gminy Pan Paweł Kotowski odpowiedział, że kwota 200 000 zł miała być za 

rozbiórkę trylinki i w związku z tym nie wyrażono na to zgody, dlatego Pan Wójt 

zmotywował ludzi i jest to robione we własnym zakresie, dzięki temu jest to duża 

oszczędność. 

Radny Gminy Pan Paweł Suchara zapytał czy nie będzie problemów przez to że w 

projekcie jest tak że trylinka pod asfaltem powinna być. 

Wójt Gminy Pan Paweł Kotowski odpowiedział, że problemów nie będzie gdyż zamiast 

trylinki będzie podbudowa zrobiona w tym samym zakresie. 

Skarbnik Gminy Pani Aleksandra Hofman dodała, że w tej sytuacji projektant jest 

zobowiązany dokonać zmiany w projekcie. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń zapytał czy ktoś ma jeszcze jakieś 
pytania. W związku z tym że pytań nie było Przewodniczący zamknął dyskusje i poddał pod 

głosowanie Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Bądkowo na 2024 

rok. 

Przebieg głosowania: 
ZA: Roman Ciesielski, Jarosław Kapuściński, Piotr Kobusiński, Radosław Madajczyk, 
Mariusz Możdżeń, Henryk Pasiński, Mirosława Pawłak, Tomasz Pietrzak, Tadeusz 

Piotrowski, Robert Skowroński, Paweł Suchara, Ryszard Suchara, Ryszard Wiśniewski 

PRZECIW: brak głosów 
WSTRZYMUJE SIĘ: Piotr Grzegórski 

 



Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń stwierdził, że Wysoka Rada podjęła 
Uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Bądkowo na 2024 rok. 

.. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE USTALENIA WYSOKOŚCI OPŁAT ZA 
POBYT ORAZ MAKSYMALNEJ OPŁATY ZA WYŻYWIENIE 

DZIECKA W KLUBIE DZIECIĘCYM „CHATKA PUCHATKA” W BĄDKOWIE. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń przystąpił do procedowania punktu 6 

- Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt oraz maksymalnej opłaty za 
wyżywienie dziecka w Klubie Dziecięcym „Chatka Puchatka” w Bądkowie i poprosił o 
wystąpienie Panią Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Pani Aleksandra Hofman powiedziała, że rząd wprowadził nowe 
świadczenie od 1 października 2004 roku a rodzice małych dzieci będą mogli wystąpić o 
nowe świadczenie „Aktywnie w żłobku” i omówiła je w następujący sposób: świadczenie to 
zastąpi dotychczasowe dofinansowanie pobytu dziecka w żłobku w wysokości 400 zł 

świadczenie aktywnie w żłobku zostało wprowadzone ustawą z dnia 15 maja 2024 roku 

przysługuje na dofinansowanie kosztów objęcia dziecka opieką w żłobku, klubie dziecięcym 
albo sprawowaną opieką dziennego o opiekuna. Świadczenie to przysługuje nie dłużej niż do 

ukończenia roku szkolnego, w którym dziecko ukończyć trzeci rok życia, a w przypadku, gdy 

to niemożliwe lub utrudnione jest objęcie dziecka wychowaniem przedszkolnym do 
czwartego roku życia. Świadczenie aktywnie żłobku przysługuje w wysokości 1 500 zł 
miesięcznie na dziecko, w przypadku dziecka niepełnosprawnego świadczenie wynosi 1 

900 zł miesięcznie, jednak wysokość świadczenia nie może być wyższa niż wysokość opłaty 

rodzica za pobyt w żłobku czy klubie dziecięcym. Wnioski o dofinansowanie do żłobka 
można składać od 1 października 2004 roku, czyli od dnia, kiedy uchwała wchodzi w życie. 
Co do zasady świadczenie będzie przekazywane na rachunek bankowy podmiotu 

prowadzącego żłobek lub klub dziecięcy, świadczenie może być przekazywane na rachunek 
bankowy dziennego opiekuna prowadzącego działalność na rachunek własny. 

Dofinansowania tego nie otrzyma bezpośrednio rodzic lub jeśli będzie korzystał z innego 

świadczenia, które również chodzi od 1 października bieżącego roku - Aktywni rodzice pracy 
lub aktywni rodzice w domu. Pani Skarbnik dodała że wzrastają koszty wychowania w 

żłobkach i w związku z tym jest propozycja o zwiększenie kwoty 800 zł, do kwoty 1 500 zł. 
Skarbnik poprosiła również o zmianę — autopoprawkę jeśli chodzi o projekt uchwały i zapis 

$7 który będzie brzmiał następująco: „Uchwała podlega publikacji w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego i wchodzi w życie z dniem 1 listopada 2024 roku” 
Pani Skarbnik zaproponowała aby ten projekt uchwały wszedł 1 listopada 2024 roku, mimo 

że ustawa wchodzi z dniem 1 października, ze względu na to że jest to nowe świadczenie i 
aby rodzice wyrobili się ze złożeniem wniosku tak by nie odczuć obciążenia finansowego. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń podziękował za wystąpienie Pani 
Skarbnik a następnie zarządził dyskusje i zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos.



Radny Gminy Pan Piotr Kobusiński zapytał czy Pani skarbnik się orientuje, bo jeżeli 
chodzi o stawkę żywieniową to ustalany jest w tej chwili maksymalny pułap na którym może 
ta stawka być wyznaczona i czy obecnie stawka za wyżywienie była na maksymalnym 
punkcie przez żłobek pobierana czy też nie. Zapytał o to ponieważ orientował się po innych 
żłobkach jakie są ceny stawki wyżywieniowej i w niektórych żłobkach były niższe stawki. 
Dopytał czy była przeprowadzona kalkulacja wyznaczenia tej stawki? 

Skarbnik Gminy Pani Aleksandra Hofman odpowiedziała, że przeprowadzono kalkulacje, 
są prowadzone rozmowy oraz będzie przeprowadzone zapytanie ofertowe. Dodała, że jeśli się 
nie myli to na chwilę obecną stawka żywieniowa w żłobku wynosi 9,70 zł i w związku z tym 
mieści się ona w stawce maksymalnej, a jeśli chodzi o wyżywienie w przedszkolu to jest to 
catering który dostarcza pizzeria w Bądkowie. Pani Skarbnik wspomniała również, że 
rozmawiała z Panem Dyrektorem i padła propozycja z jego strony, aby na zasadzie 
porozumienia między jednostkami w związku z tym, że szkoła wzbogaciła się o nowy sprzęt 
do kuchni to może przygotowywać posiłki również dla żłobka i w momencie kiedy Dyrektor 
przedstawi kalkulację takiej stawki to będzie można zrobić porównywanie ofert z cateringu i z 
Zespołu Szkolno-Przedszkolnego. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń w związku z wyczerpaniem tematu 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustałenia wysokości 
opłat za pobyt oraz maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w Klubie Dziecięcym 
„Chatka Puchatka” w Bądkowie wraz z autopoprawką. 

Przebieg głosowania: 

ZA: Roman Ciesielski, Piotr Grzegórski, Jarosław Kapuściński, Piotr Kobusiński, Radosław 
Madajczyk, Mariusz Możdżeń, Henryk Pasiński, Mirosława Pawlak, Tomasz Pietrzak, 

Tadeusz Piotrowski, Robert Skowroński, Paweł Suchara, Ryszard Suchara, Ryszard 
Wiśniewski 
PRZECIW: brak głosów 

WSTRZYMUJE SIĘ: brak głosów 

  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń stwierdził, że Wysoka Rada podjęła 
Uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt oraz maksymalnej opłaty za 
wyżywienie dziecka w Kłubie Dziecięcym „Chatka Puchatka” w Bądkowie wraz z 
autopoprawką. 

. PODJĘCIE UCHWAŁY ZMIENIAJĄCEJ UCHWAŁĘ NR XXXII/185/2018 RADY 

GMINY BĄDKOWO Z DNIA 16 PAŹDZIERNIKA 2018 ROKU W SPRAWIE 
OKREŚLENIA WYSOKOŚCI OPŁAT ZA KORZYSTANIE Z WYCHOWANIA 
PRZEDSZKOLNEGO UCZNIÓW OBJĘTYCH WYCHOWANIEM 
PRZEDSZKOLNYM DO KOŃCA ROKU SZKOLNEGO W ROKU 

KALENDARZOWYM, W KTÓRYM KOŃCZĄ 6 LAT W PUBLICZNYM 
PRZEDSZKOLU I ODDZIAŁACH PRZEDSZKOLNYCH W PUBLICZNYCH



SZKOŁACH PODSTAWOWYCH, DLA KTÓRYCH ORGANEM PROWADZĄCYM 
JEST GMINA BĄDKOWO. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń przystąpił do procedowania punktu 7 
- Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXII/185/2018 Rady Gminy Bądkowo z dnia 
16 października 2018 roku w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z 
wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku 
szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w publicznym przedszkolu i 

oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Bądkowo i poprosił o wystąpienie Panią Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Pani Aleksandra Hofman powiedziała, że zgodnie z przepisamiart. 13 ust. 
1 pkt 2 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 roku prawo oświatowe oraz art. 52 ust. 1 i 2 ustawy z 

dnia 27 października 2017 roku o finansowaniu zadań oświatowych Rada Gminy określa 
wysokość opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego z uwzględnieniem bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki w czasie ustalonym przez organ prowadzący nie krótszym 
niż 5 godzin dziennie. W ustawie określono także maksymalną opłatę za powyższe 

świadczenie, które nie mogło wynosić 1 zł za każdą rozpoczętą godzinę, a zgodnie z 

obwieszczeniem Ministra Edukacji w Monitorze Polskim w sprawie wysokości wskaźnika 
waloryzacji oraz maksymalnej wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

określa się, że po waloryzacji stawka ta wynosi 1,44 zł. Pani Skarbnik dodała, że od 

16 października 2018 roku stawka ta nie była zwiększana, obecnie wynosi ona 1 zł za pobyt 
dziecka powyżej 5 godzin w przedszkolu i jak wszyscy wiedzą wzrastają koszty wychowania 
przedszkolnego, jak i również rodzice dzieci uczęszczających do przedszkola wystąpili do 

Pana Wójta z promesą o zmianę godzin otwarcia przedszkola i w związku z tym jest 

propozycja, żeby jednak stawkę z I zł zwiększyć na 1,44 zł. Pani skarbnik zaproponowała aby 

jak w poprzedniej uchwale w $ 3 wprowadzić następujące brzmienie: Uchwała podlega 
publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego i wchodzi w 
życie z dniem 1 listopada 2024 roku. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń podziękował za wystąpienie Pani 
Skarbnik a następnie zarządził dyskusje i zapytał czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać 
głos. 

Pytań nie było, wobec czego Przewodniczący zamknął dyskusje i poddał pod głosowanie 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXII/185/2018 Rady Gminy Bądkowo z dnia 16 

października 2018 roku w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w 

roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w publicznym przedszkolu i oddziałach 
przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym 
jest Gmina Bądkowo wraz z autopoprawką. 

Przebieg głosowania: 

ZA: Roman Ciesielski, Piotr Grzegórski, Jarosław Kapuściński, Piotr Kobusiński, Radosław 
Madajczyk, Mariusz Możdżeń, Henryk Pasiński, Mirosława Pawlak, Tomasz Pietrzak, 

Tadeusz Piotrowski, Robert Skowroński, Paweł Suchara, Ryszard Suchara, Ryszard 

 



Wiśniewski 

PRZECIW: brak głosów 

WSTRZYMUJE SIĘ: brak głosów 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń stwierdził, że Wysoka Rada podjęła 
Uchwałę w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXII/185/2018 Rady Gminy 

Bądkowo z dnia 16 października 2018 roku w sprawie określenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym 
do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w publicznym 

przedszkolu i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Bądkowo wraz z autopoprawką. 

. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZARZĄDZENIA WYBORÓW SOŁTYSÓW I 
RAD SOŁECKICH GMINY BĄDKOWO. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń przystąpił do procedowania punktu 8 

- Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich Gminy 
Bądkowo i poprosił o wystąpienie Panią Sekretarz. 

Sekretarz Gminy Pani Agnieszka Sobiecka — Podlewska przedstawiła projekt uchwały w 

następujący sposób: zgodnie z Ustawą o Samorządzie Gminnym to Rada Gminy określa 
organizację i zakres działania jednostek pomocniczych, nadając im statuty. Rada Gminy 

Bądkowo podczas xl sesji w dniu 10 października 2022 roku uchwałami od 257 do 280 nadała 
statuty poszczególnym sołectwom z terenu naszej gminy. $ 17 cytowanych wyżej uchwał 

stanowi, że wybory sołtysa i rady sołeckiej zarządza Rada Gminy w formie uchwały. Wybory 
te powinny odbyć się w terminie 6 miesięcy od rozpoczęcia kadencji nowo wybranej Rady 

Gminy, w tym ten sam $ stanowi, że wybory sołtysa i rady sołeckiej przeprowadza się 

zgodnie z harmonogramem ustalonym przez Radę Gminy. Pani Sekretarz dodała, że godziny 

spotkań sołeckich poświęcone wyborom sołtysa, zostały omówione z poszczególnymi 
radnymi z poszczególnych okręgów i udało się wypracować harmonogram spotkań, które 

potrwają od 26 sierpnia do 9 września na których zostaną zostaną wybrani nowi sołtysi i nowe 
rady sołeckie. Pani Sekretarz wspomniała, że uchwała będzie zamieszczona w Biuletynie 
Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy tak, aby każdy mógł się z 

nią zapoznać. Następnie Pani Sekretarz odczytała harmonogram wyborów we wszystkich 

sołectwach wspominając, że spotkania nie mogą odbywać się w domach sołtysów tak jak to 
bywało w poprzednich latach, dlatego odbędą się one odbywać w remizach OSP lub w 
Świetlicach Wiejskich. 
Sekretarz Gminy Pani Agnieszka Sobiecka — Podłewska po odczytaniu harmonogramu 

wyborów sołeckich poinformowała że do dnia 30 września każde sołectwo musi wskazać 
zadania do finansowania z funduszu sołeckiego na następny rok, w związku z tym zebrania 

poświęcone wyborom sołtysów i rad sołeckich będą połączone z tymi wskazaniami zadań z 

funduszu sołeckiego, na każdym takim zebraniu najpierw wystąpi wybór sołtysa, wybór rady 

sołeckiej, a następnie zebrani wskażą zadania dofinansowania w ramach funduszu sołeckiego 
i takim sposobem będą załatwione dwie ważne kwestie razem. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń podziękował za wystąpienie Pani 
Sekretarz a następnie zapytał czy zgromadzeni mają jakieś pytania.



Sołtys Wsi Kalinowiec zapytała czy jedna godzina jest na dwa zebrania — na wybór sołtysa i 
na podjęcie środków z funduszu sołeckiego. Pani Sołtys dodała, że z doświadczenia wie że 
sam wybór sołtysa trwa ponad godzinę. 

Sekretarz Gminy Pani Agnieszka Sobiecka — Podlewska odpowiedziała, że będzie się 
starała aby sprawnie to przeprowadzić a tam gdzie są takie miejsca, gdzie są trzy spotkania 
pod rząd to po prostu ta kolejne sołectwo trochę poczeka. 

Sołtys Wsi Wysocin zapytała o to co w przypadku, kiedy nie będzie odpowiedniej 
frekwencji na wyborach sołeckich. 

Sekretarz Gminy Pani Agnieszka Sobiecka — Podlewska odpowiedziała, że uchwały 

Rady Gminy które były podejmowane w 2022 roku, nie stawiają takiego wymogu i jeżeli 
nadzór tego nie uchylił, Wojewoda również nie uchylił, to rozumie się że wybory odbywają 
się w pierwszym terminie i nie trzeba czekać 15 minut czy pół godziny. 

Radny Gminy Pan Piotr Kobusiński powiedział, że na komisji zwracał uwagę na te godziny 
wyborów i że godzina to jednak trochę mało czasu ale skoro zostało tak ustalone to będzie 
trzeba się starać aby się wyrobić. Następnie Radny Pan Piotr Kobusiński zapytał Pani 
Sekretarz kto jest odpowiedzialny za przygotowanie lokalu do wyborów, ze względu na to że 
w Jego okręgu wyborczym są trzy sołectwa i żadne sołectwo nie ma świetlicy dłatego będą 
gościnnie w innej świetlicy - w Kwiatkowie oraz w Jaranowie Dużym i w związku z tym 
Radny czy Sołtys, nie będą się tam komuś na siłę wpychać i dodał, że wydaje mu się że w 
takim wypadku urząd powinien zabezpieczyć ten lokal. 

Sekretarz Gminy Pani Agnieszka Sobiecka — Podlewska odpowiedziała, że opiekunowie 
remizy lub świetlicy będą mieli za zadanie przygotować salę, zadbać o to żeby był porządek i 
udostępnić klucze, natomiast Urząd Gminy będzie to jakby koordynował i czuwał nad tym 
aby nie było żadnych kłopotów. Pani Sekretarz dodała, że każdy z lokali jest mieniem Gminy 
i z pewnością nie będzie problemu z gospodarzami tych miejsc żeby udostępnili obiekt i 
przygotowali salę. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń w związku z wyczerpaniem tematu 
zamknął dyskusje i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów 
sołtysów i rad sołeckich Gminy Bądkowo. 

Przebieg głosowania: 
ZA: Roman Ciesielski, Piotr Grzegórski, Jarosław Kapuściński, Piotr Kobusiński, Radosław 
Madajczyk, Mariusz Możdżeń, Henryk Pasiński, Mirosława Pawlak, Tomasz Pietrzak, 
Tadeusz Piotrowski, Robert Skowroński, Paweł Suchara, Ryszard Suchara, Ryszard 
Wiśniewski 

PRZECIW: brak głosów 

WSTRZYMUJE SIĘ: brak głosów 

 



Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń stwierdził, że Wysoka Rada podjęła 
Uchwałę w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich Gminy Bądkowo. 

. WOLNE WNIOSKI I ZAPYTANIA. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń przystąpił do procedowania punktu 9 
— Wolne wnioski i zapytania a następnie zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie. 
Radny Gminy Pan Piotr Grzegórski zapytał Pana Wójta dlaczego osoba zajmująca się 
obsługą Rady Gminy która jest bardzo kompetentna została zdegradowana. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń przerwał dyskusję stwierdzając iż 
sprawy kadrowe Urzędu Gminy nie podlegają pod obrady sesji Rady Gminy i dodał, że jeżeli 
są jakieś pytania w tej kwestii to prosi osobiście do Pana Wójta. 

Radny Gminy Pan Ryszard Wiśniewski zapytał Pana Wicestarosty Powiatu 
Aleksandrowskiego o śmieci w Łowiczku, że nowa firma podpisała umowę i znając życie to 
jak się coś bierze nowego to widać działanie, wspomniał również że minęły już prawie trzy 
miesiące i nic się nie dzieje. Następnie Radny Pan Ryszard Wiśniewski skierował pytanie do 
Pana Wójta aby złożyć jakieś pismo i ponaglić starostwo, co się dalej w tym temacie dzieje, 
gdyż do tej pory Pan Wójt tego nie składał. Radny Pan Ryszard Wiśniewski powiedział, że 
nie pyta Wicestarosty o to złośliwie, a dlatego że w domach w pobliżu wysypiska jest bardzo 
dużo robaków. 

Wicestarosta Powiatu Aleksandrowskiego Pan Ryszard Stępkowski odpowiedział, że 
wyjaśniał to już na jednej z poprzednich sesji i zasugerował Radnemu Wiśniewskiemu, aby 
zadawać to pytanie właścicielowi działki, bo jak wiadomo Rada Gminy ani Wójt nie mieli 
żadnego udziału w tym przedsięwzięciu. Wicestarosta dodał, że prywatną działkę 
wydzierżawił właściciel tej działki przedsiębiorstwu, które pozostawiło te odpady i tu nikt nie miał na to żadnego wpływu ze strony Urzędu Gminy i powiedział że to akurat zbieg 
okoliczności spowodował, że uczestniczył on w rozmowach z właścicielem działki i nowym 
najemcą tej działki i ten nowy najemca zobowiązał się, że te odpady pozostawione w 
Łowiczku zostaną usunięte. Wicestarosta zapytał o to czy ktoś rozmawiał z właścicielem 
działki i zapytał, co zamierza dalej z tym zrobić, dodając że przecież właściciel nie 
wydzierżawił działki „pro publico bono”, tylko wziął za to ciężkie pieniądze. 

Radny Gminy Pan Ryszard Wiśniewski powiedział, że to nie właściciel działki dostał 
pozwolenie a firma która dzierżawi teren. 

Wicestarosta Powiatu Aleksandrowskiego Pan Ryszard Stępkowski odpowiedział, że to 
nie on wydawał pozwolenie i nie on za to odpowiada i podkreślił że jest tylko Wicestarostą a 
nie Starostą i jego kompetencje są ograniczone. Wicestarosta przyznał, że sytuacja jest bardzo 
niezręczna ale stara się działać na rzecz lokalnej społeczności i za świadka ma Pana 
Przewodniczącego Rady Gminy, który jest jednocześnie Skarbnikiem Powiatu i uczestniczy 
we wszystkich posiedzeniach zarządu. Na koniec dodał, że ma dobrą informację, bo droga w 
Słupach Dużych 2,5 km została zgłoszona do Rządowego Programu Budowy Dró 
Powiatowych i Gminnych a zarząd jednogłośnie zadecydował o zgłoszeniu tej drogi.



Sekretarz Gminy Pani Agnieszka Sobiecka — Podlewska w nawiązaniu do tego, co 
powiedział Pan Wicestarosta zwróciła uwagę, że Pan Wójt również dołożył swoją cegiełkę, 
bo uprzejmie zwrócił się z prośbą do zarządu, żeby przychylił się i pamiętał o tej drodze. 

Radny Gminy Pan Ryszard Wiśniewski zwrócił się do Pana Wicestarosty z pytaniem o 
remont drogi w kierunku Toporzyszczewa i nawiązał do rozmowy o tym, że jak będzie 
wybudowana droga wojewódzka to będzie przyłącze przepustu włączone, a jak się okazało 
nie zostało to zrobione. 

Wicestarosta Powiatu Aleksandrowskiego Pan Ryszard Stępkowski odpowiedział, że był 
to tylko doraźny remont drogi wojewódzkiej a nie kompleksowy i dlatego nie zostało to 
zrobione. 

Radny Gminy Pan Robert Skowroński zapytał Wicestarostę co z drogą w Toporzyszczewie 
Starym. 

Wicestarosta Powiatu Aleksandrowskiego Pan Ryszard Stępkowski odpowiedział, że 
będzie jak najbardziej za remontem tej dro gi. 

Radna Gminy Pani Mirosława Pawlak zwróciła się do Pana Wójta z pytaniem w 
nawiązaniu do 4 lamp solarnych, czy jest to limit na cały rok czy tylko pierwsza transza i 
dodała, że ma nadzieję że jedna z tych lamp znajdzie się dla niej. 

Wójt Gminy Pan Paweł Kotowski odpowiedział, że jest to na cały rok ponieważ tyle 
środków było zabezpieczone i na obecną chwilę nie wie jeszcze gdzie te lampy trafią, bo 
chętnych jest około 30 osób. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń zapytał Pana Wójta czy Gmina 
Bądkowo składa jakiś wniosek na drogi z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 

Wójt Gminy Pan Paweł Kotowski odpowiedział, że gmina składa wniosek. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń zwrócił się do Radnego Gminy Pana 
Roberta Skowrońskiego na temat drogi w Toporzyszczewie Starym i wyjaśnił, że z tego co się 
orientuje to jest opracowywana dokumentacja na inwestycję drogową. 

Radny Gminy Pan Piotr Kobusiński powiedział, że nie odmawia kompetencji czy 
przynależności do podejmowania decyzji w sprawach kadrowych Panu Wójtowi, bo są to 
sprawy Pana Wójta i zapytał czy nie byłoby dobrym obyczajem jednak zapytać radnych, 
którzy byli przez kilka lat radnymi, którzy współpracowali z panią, która obsługiwała radę o 
zdanie w kwestii zwolnienia jej. Radny Pan Piotr Kobusiński skierował pytanie do Pana 
przewodniczącego, czy Pan Wójt konsultował to z Panem Przewodniczącym. 

Wójt Gminy Pan Paweł Kotowski zapytał jakiego zwolnienia i podkreślił, że nikt nie został 
zwolniony. 

Radny Gminy Pan Piotr Kobusiński powiedział, że dowiedział się o sprawie bardzo późno, 
ale z tego co wie nie została zwolniona a została jak gdyby przeniesiona, w tym sensie, że 
postawione zostały jej konkretne zarzuty z wymówieniem warunków pracy. 

Sekretarz Gminy Pani Agnieszka Sobiecka — Podłewska powiedziała, że nie można 
rozmawiać o tym na sesji, ponieważ są to sprawy pracownicze i tutaj wchodzi w grę ochrona 
danych osobowych. Dodała, że zaprasza do Pana Wójta i ewentualnie udzieli on szczątkowe 
informacje, takie, jakie można udzielić, jeżeli chodzi o Sprawy pracownicze tak, aby rozwiać 
nieporozumienia podkreślając że zostanie zachowana ochrona danych osobowych i 
pracowniczych.



10. 

Radny Gminy Pan Piotr Kobusiński kończąc dyskusje dodał, że na pieczątce Pani 
zajmującej się obsługą Rady było napisane Kierownik Obsługi Rady Gminy i Spraw 
Kancelaryjnych i uważa że Radni powinni mieć dużo do powiedzenia na temat obsady tego 
stanowiska, nie konkretnie tej Pani ale obsady stanowiska i tego zwolnienia. . 

Sołtys Wsi Kalinowiec zapytała Pana Wójta czy będzie on obecny na wszystkich wyborach 
sołeckich. 

Wójt Gminy Pan Paweł Kotowski odpowiedział, że w pierwszej części spotkań będzie 
uczestniczyła Pani Sekretarz, natomiast na kolejnych spotkaniach będzie Pan Wójt. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Roman Ciesielski zakomunikował, żel lipca 
bieżącego roku odbyło się posiedzenie zgromadzenia Związku Ziemi Kujawskiej, na którym 
dokonywane były zmiany i został wybrany nowy zarząd. Została powołana również komisja 
statutowa. Wiceprzewodniczący Pan Roman Ciesielski sygnalizował, że w tej chwili są 
proponowane zmiany do statutu, ale jeszcze część radnych, którzy dołączyli do tego 
zgromadzenia, chcą, żeby zweryfikować całość statutu, bo jak było mówione na początku 
wersja robocza była taka, żeby wszyscy wójtowie wchodzili w skład zgromadzenia i cały czas 
to podtrzymujemy, ale są jeszcze inne propozycje na ten statut i wtedy wróci on do 
ponownego rozpatrzenia i ewentualnie zatwierdzenia przez woj ewodę. Wiceprzewodniczący 
Rady Pan Roman Ciesielski podkreślił że będzie na bieżąco z Panem Wójtem komunikował, 
jaki jest ciąg dalszy tego statutu, ponieważ wszystkie rady muszą zatwierdzić ten statut i 
wówczas będzie zobowiązywał do zgromadzenia. 

Wójt Gminy Pan Paweł Kotowski na zakończenie obrad zaprosił wszystkich na dożynki, w 
sobotę 24 sierpnia. 

ZAKOŃCZENIE OBRAD. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Możdżeń wobec wyczerpania porządku 
zamknął obrady IV sesji Rady Gminy Bądkowo. 

Zamknięcie obrad IV sesji Rady Gminy Bądkowo nastąpiło o godzinie 107. 

ZAŁĄCZNIKI: 

1. Lista obecności Radnych na IV sesji Rady Gminy Bądkowo. 

Lista obecności Sołtysów na IV sesji Rady Gminy Bądkowo. 

Głosowanie nad porządkiem obrad wraz ze zmianami. 

Głosowanie nad przyjęciem Protokołu z III sesji 
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Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 
Bądkowo na rok 2024.



6. Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt oraz 
maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w Klubie Dziecięcym „Chatka Puchatka” w 
Bądkowie. 

7. Głosowanie nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXII/185/2018 Rady 
Gminy Bądkowo z dnia 16 października 2018 roku w sprawie określenia wysokości opłat 
za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem 
przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat 
w publicznym przedszkolu i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 
podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Bądkowo. 

8. Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad 
sołeckich Gminy Bądkowo.



LISTA OBECNOŚCI 
IV SESJA RADY GMINY BĄDKOWO 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

        

13 SIERPNIA 2024 ROKU 

LP | IMIĘ I NAZWISKO RADNEGO PODPIS UWAGI 
|| Ciesielski Roman ze / ka, 

2 | Grzegórski Piotr toń PAU | 
pa | 

3 | Kapuściński Jarosław (Mt rz 

4 Kobusiński Piotr y I bi 

Gł 4 
5 | Madajczyk Radosław G i a ( M 

6 | Możdżeń Mariusz i I , 

oyfyu M 7 | Pasiński Henryk fo hy CZZĄ: 
8 | Pawlak Mirosława Te , 

plolj HH 
9 Pietrzak Tomasz (, - A fa 

ZAAN sma lak Ą 
10 | Piotrowski Tadeusz Ry | 4 | 

0W'2$971 , IW wł 
11 | Skowroński Robert Z 

EW ZaY „ln W | 
12 | Suchara Paweł 4 pa Ć 

MAUĘ_- | 27 

13 | Suchara Ryszard | Ua uchara Ryszar EL Śp nen 4 

14 | Wiśniewski Ryszard NIŻ / 
Mda        



LISTA OBECNOŚCI SOŁTYSÓW 
w dniu 13.08.2024r. godz. 9:00 

na IV Sesji Rady Gminy Bądkowo 

1. Bergunda Dariusz ,  ..... 224 O ARA 

2. Banasiak Paweł m saa yy aaa aaa iea 

3. WochnaJan , ...... OZECZE KR 

4. Lewandowski Stanisław ze | mbdkedaii A 

5. Szczupakowski Jarosław ua, 

6. Nowakowska Agnieszka Mawenla. . Maalaulte 

7. Nowak Teresa „ÓW NA z „Jer RE 

8. Będziak Halina BCZZEAZA e Kalna... 

9. Pikulski Władysław /. Pło. eiNawa 
10. Suchara Krzysztof aaa aaatiiiLJJ 

11. Zalewska Agnieszka ...£ 4 LWĘ, Łą ORNE 

12. Kempara Teresa W LL POC a 

13. Stencel Anna „kłerca „A U SEE 

14. Marczewski Krzysztof eee aaa aaia LLL) 

15.Ulczycka Renata wena. 

16. Dalasiński Janusz  .. RA Madcish, ZZA 

  

17. Kurzyp Barbara l. | . f „za 

18. Krużyński Andrzej ELGA. Ghia ia, 
4 

19. Skowrońska Syłwia 

20. Wróblewska Monika 

21. Pacholski Stanisław 

22. Danielewska Wanda 

23. Cichocki Tomasz 

  

24. Banasiak Bronisław



Załącznik nr3. do Protokołu nr IV/2024 z obrad IV sesji Rady 

Gminy Bądkowo z dnia 13 sierpnia 2024 roku 

4. Głosowanie nad przyjęciem porządku obrad 

  

  

  

        

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

    

GŁOSOWAŁO: 14 

Jestem ŻA: 14 

Jestem PRZECIW: 0 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 

LP Imię i nazwisko Jak głosował 

1. Ciesielski Roman ZA 

2. Grzegórski Piotr ZA 

3. Kapuściński Jarosław ZA 

4. Kobusiński Piotr ZA 

5. Madajczyk Radosław ZA 

6. Możdżeń Mariusz ZA 

7. Pasiński Henryk ZA 

8. Pawlak Mirosława ZA 

9. Pietrzak Tomasz ZA 

10. Piotrowski Tadeusz ZA 

11. Skowroński Robert ZA 

12. 

13. Suchara Paweł ZA 

14. Suchara Ryszard ZA 

15. Wiśniewski Ryszard ZA     
  

 



Załącznik nr U. do Protokołu nr IV/2024 z obrad TV sesji Rady 

Gminy Bądkowo z dnia 13 sierpnia 2024 roku 

5. Przyjęcie protokołu nr III sesji Rady Gminy Bądkowo 

  

  

  

        

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

    

GŁOSOWAŁO: 14 

Jestem ZA: 14 

Jestem PRZECIW: 0 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 

LP Imię i nazwisko Jak głosował 

1. Ciesielski Roman ZA 

2. Grzegórski Piotr ZA 

3. Kapuściński Jarosław ZA 

4. Kobusiński Piotr ZA 

5. Madajczyk Radosław ZA 

6. Możdżeń Mariusz ZA 

7. Pasiński Henryk ZA 

8. Pawlak Mirosława ZA 

9, Pietrzak Tomasz ZA 

10. Piotrowski Tadeusz ZA 

11. Skowroński Robert ZA 

12. 

13. Suchara Paweł ZA 

14. Suchara Ryszard ZA 

15. Wiśniewski Ryszard ZA       
 



Załącznik nr ). do Protokołu nr TV/2024 z obrad IV sesji Rady 

Gminy Bądkowo z dnia 13 sierpnia 2024 roku 

7. Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Bądkowo na rok 2024. 

  

  

  

      
  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

GŁOSOWAŁO: 14 

Jestem ZA: 13 

Jestem PRZECIW: 0 

WSTRZYMUJE SIĘ: | 

LP Imię i nazwisko Jak głosował 

1. Ciesielski Roman ZA 

2. Grzegórski Piotr STRZYMAŁ S 

3. Kapuściński Jarosław ZA 

4, Kobusiński Piotr ZA 

5. Madajczyk Radosław ZA 

6. Możdżeń Mariusz ZA 

7. Pasiński Henryk ZA 

8. Pawlak Mirosława ZA 

9. Pietrzak Tomasz ZA 

10. Piotrowski Tadeusz ZA 

11. Skowroński Robert ZA 

12. 

13. Suchara Paweł ZA 

14. Suchara Ryszard ZA 

15. Wiśniewski Ryszard ZA         
 



Załącznik nr (a do Protokołu nr TV/2024 z obrad IV sesji Rady 

Gminy Bądkowo z dnia 13 sierpnia 2024 roku 

8. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt oraz maksymalnej opłaty 

za wyżywienie dziecka w Klubie Dziecięcym „„Chatka Puchatka” w Bądkowie 

  

  

  

        

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

GŁOSOWAŁO: 14 

Jestem ZA: 14 

Jestem PRZECIW: 0 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 

LP Imię i nazwisko Jak głosował 

1. Ciesielski Roman ZA 

2. Grzegórski Piotr ZA 

3. Kapuściński Jarosław ZA 

4. Kobusiński Piotr ZA 

5. Madajczyk Radosław ZA 

6. Możdżeń Mariusz ZA 

7. Pasiński Henryk ZA 

8. Pawlak Mirosława ZA 

9. Pietrzak Tomasz ZA 

10. Piotrowski Tadeusz ZA 

11. Skowroński Robert ZA 

12. 

13. Suchara Paweł ZA 

14. Suchara Ryszard ZA 

15. Wiśniewski Ryszard ZA         
 



Załącznik nr ka do Protokołu nr IV/2024 z obrad IV sesji Rady 

Gminy Bądkowo z dnia 13 sierpnia 2024 roku 

9. Uchwała zmieniająca uchwałę nr XXXII/185/2018 Rady Gminy Bądkowo z dnia 16 

października 2018 roku w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w 

roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w publicznym przedszkolu i oddziałach 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest 

  

  

  

      
  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

Gmina Bądkowo 

GŁOSOWAŁO: 14 

Jestem ZA: 14 

Jestem PRZECIW: 0 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 

LP Imię i nazwisko Jak głosował 

1. Ciesielski Roman ZA 

2. Grzegórski Piotr ZA 

3. Kapuściński Jarosław ZA 

4. Kobusiński Piotr ZA 

| Madajczyk Radosław ZA 

6. Możdżeń Mariusz ZA 

7. Pasiński Henryk ZA 

8. Pawlak Mirosława ZA 

9. Pietrzak Tomasz ZA 

10. Piotrowski Tadeusz ZA 

11. Skowroński Robert ZA 

12. 

13. Suchara Paweł ZA 

14. Suchara Ryszard ZA 

15. Wiśniewski Ryszard ZA         
 



Załącznik nr 8 do Protokołu nr IV/2024 z obrad IV sesji Rady 

Gminy Bądkowo z dnia 13 sierpnia 2024 roku 

10. Uchwała w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich Gminy Bądkowo 

  

  

  

        

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

GŁOSOWAŁO: 14 

Jestem ZA: 14 

Jestem PRZECIW: 0 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 

LP Imię i nazwisko Jak głosował 

1. Ciesielski Roman ZA 

2. Grzegórski Piotr ZA 

3. Kapuściński Jarosław ZA 

4. Kobusiński Piotr ZA 

5. Madajczyk Radosław ZA 

6. Możdżeń Mariusz ZA 

7. Pasiński Henryk ZA 

5 8. Pawlak Mirosława ZA 

9. Pietrzak Tomasz ZA 

10. Piotrowski Tadeusz ZA 

11. Skowroński Robert ZA 

12. 

13. Suchara Paweł ZA 

14. Suchara Ryszard ZA 

15. Wiśniewski Ryszard ZA          


